
Lauderky politické
Učitelka OV a ČJ Markéta Imlaufová 
referuje o politické činnosti našich studentů: 
„Na konci října se studenti a studentky 
9.Z a 7.G zúčastnili akce ,Dnes jsem 
jako poslanec‘. Zasedli na židle našich 
poslanců v Poslanecké sněmovně, debatovali 
o návrhu důchodové reformy, hlasovali 
a pozměňovacích návrzích, a nakonec 
přijali pozměněný zákon. Sice je mrzelo, 
že jejich práce neovlivní celou ČR, ale 
velký dopad to na ně samotné rozhodně 
mělo. Líbilo se jim, že se mohli potkat 
s poslanci Janem Berki, Markem Bendou 
nebo Ondřejem Havlem či s poslankyní 
Olgou Richterovou. Ta jim představila i svůj 
stupínek, kterým si přidává centimetry 
u řečnického pultíku. U něj se pak střídali 
zástupci jednotlivých škol a přednášeli své 
pozměňovací návrhy. Sněmovní schůzi řídili 
zástupci organizátorů z Nadačního fondu 
Modrá rybka. Spolu s přítomnými poslanci 
a dvěma ministry prováděli žáky sněmovním 
řádem a pravidly fungování Sněmovny. 
V dolní komoře bylo ten den nabito, všech 
200 míst bylo zaplněno žáky z osmi škol 
z celé ČR. Debata nad jednotlivými body 
zákona byla dlouhá a někteří studenti litovali, 
že si s sebou do Sněmovní ulice nevzali 
spacák a karimatku. Najednou si uměli 
vysvětlit, proč se jednání někdy protáhnou 
dlouho do noci. Nakonec dostali všichni žáci 
pochvalu od organizátorů, že takhle kvalitní 
studentskou schůzi ještě nezažili.“

Lauderky přírodovědné
Po dvou letech jsme opět navázali 
na pitevní praktika vedená dr. Dagmar 
Říhovou z PedF UK. Díky nim se studenti 
7.Z a sekundy mohli podívat na vnitřní 
stavbu invazního druhu plzáka španělského. 
Studenti byli překvapeni, jak složité 
uspořádání tento drobný tvoreček bez kostry 
uvnitř své svalnaté nohy má.

V rámci Týdne vědy studenti kvarty, septimy 
a maturitního semináře z chemie navštívili 

naše špičkové pracoviště Akademie věd – 
Ústav organické chemie a biochemie 
v Dejvicích. Ve vybraných laboratořích se 
seznámili s prováděnými výzkumy a jejich 
praktickými výstupy. Namátkou vybíráme 
prezentované vědecké projekty – Nová léčiva 
pro léčbu obezity, diabetu a Alzheimerovy 
choroby, Molekuly proti parazitům sajícím 
krev, Viry: poznej svého nepřítele.

Další biologický „skalp“ získal Filip Meszároš 
ze sexty. Filip společně se svým týmem Bene 
Meat Technologies vyhrál celopražské kolo 
29. ročníku Ekologické olympiády. Filipovi 
gratulujeme za skvělou reprezentaci LŠ.

Lauderky archeologické
V posledním měsíci měli žáci LŠ možnost 
seznámit se hned s dvěma lidmi, jejichž 
koníčkem i profesí se stala archeologie. 
V říjnu navštívila školu archeoložka Šárka 
Velhartická. Její dvouhodinová přednáška 
byla určena pro studenty 1.G a 5.G a týkala 
se jejích zkušeností s archeologickou prací 
především na lokalitě Göbekli Tepe v Turecku. 
Paní Velhartická s sebou přinesla velmi 
bohatý dokumentační materiál o průběhu 
výzkumu a dala studentům dostatečný prostor 
pro dotazy. Otázky starších a mladších 
studentů se doplňovaly, takže přednášející 
následně vyjádřila obdiv k aktivitě a rozhledu 
našich studentů. Časové omezení přednášky 
již neumožnilo se věnovat další specializaci 
paní Velhartické, a to luštění klínopisných 
textů. Snad tedy příště… Luštěním jiného 
starověkého písma – hieroglyfů – se 
zabývali studenti při návštěvě Českého 
egyptologického ústavu. Egyptologové 
Renata Langerová a Jiří Janák představili 

LAUDEROVY ŠKOLY

LAUDEROVY ŠKOLY | Belgická 25, 120 00 Praha 2 | tel.: +420 234 221 201 | www.lauder.cz | skola@lauder.cz

LISTOPAD 2023

Pitva plzáka španělského proběhla s účastí přírodovědkyně Dagmar Říhové.

působení českých archeologů v Egyptě 
a ukázali i řadu zajímavostí ze života 
starověkých Egypťanů.

Partnerské projekty
V pondělí 6. 11. připravila sexta pro primu 
partnerský projekt. Primáni rozdělení do dvou 
týmů luštili nejdříve ve škole rébusy a po tom 
vyrazili do Grébovky. Tam si zahráli několik 
her, při nichž se nejen seznámili, ale učili se 
spolupracovat.

Děkujeme
Lauderovy školy v průběhu října a listopadu 
uspořádaly dvě akce, jejichž cílem bylo 
přispět na izraelské terapeutické divadlo 
Malki Kalcheim. První část příspěvku 
od studentů, kteří napekli a prodávali 
pečivo, byla již předána do Izraele. Dalších 
13 000 korun čeká na předání. Za ně 
vděčíme všem, kdo si koupili oblečení 
ve školním second handu, a také žákovskému 
parlamentu, který celou akci s pomocí 
Markéty Imlaufové zorganizoval.
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Na škole proběhl první projektový den tohoto školního roku, 
společným tématem jsou „hranice“.

O charitativní školní second hand pořádaný žákovským 
parlamentem byl na LŠ velký zájem.


